
Suomen Kääpiökoirat ry 

Toimintakertomus vuodelta 2022 

 

1. Yleistä 

 

Vuosi 2022 oli Suomen Kääpiökoirat ry:n (SKKY) 36. toimintavuosi kääpiökoirarotujen rotujärjestönä. Vuoden 

aikana yhdistys on toteuttanut tarkoitustaan hoitamalla Suomen Kennelliitto – Finska Kennelklubben ry:n rotu-

järjestön ohjesäännön mukaisia velvoitteita.  

 

SKKY:n rotuja rekisteröitiin vuoden aikana 3 651 (3 772 vuonna 2021). Yleinen pentubuumi osoittaa laantumi-

sen merkkejä ja kaikkien rotujen rekisteröinnit laskivat vuoden 2020 tasolle. Kaikkien rotujen rekisteröintimää-

rä oli 48 656 koiraa ja SKKY:n rotujen osuus nousi 7,50 %:n (7,14 % vuonna 2021) kaikista rekisteröinneistä.  

 

2. Jäsenistö 

 

Yhdistykseen kuului vuonna 2022 310 henkilöjäsentä. Jäsenistö jakautui seuraavasti: 259 varsinaista jäsentä, 2 

ainaisjäsentä, 6 kunniajäsentä, 12 perhejäsentä.  

 

SKKY:n 18 jäsenyhdistystä ovat: 

Bolognese ry, Japanese Chin Finland ry, Kingcharlesinspanieli ry, Lhasa Apsot ry, Maltalaiset ry, Pienpystykor-

vat ry, Prahanrottakoirat ry, Suomen Affenpinserit ry, Suomen Bostonit – Finnish Bostons ry, Suomen Coton de 

Tuléar ry, Suomen Griffonyhdistys ry, Suomen Kiinanharjakoirat ry, Suomen Löwchen ry, Suomen Ranskanbull-

dogit ry, Suomen Schipperkekerho ry, Suomen Venäjäntoyt ry, Venäjänbolonkat ry, Yorkshirenterrieri ry. 

 

Yhdistyksen jäsenmaksu oli 15 € vuosijäseniltä, 10 € nuorisojäseniltä, 7 € perhejäseniltä. Jäsenyhdistysten jä-

senmaksu oli 3 € / varsinainen jäsen (alle 350 jäsenen yhdistykset) ja 2,50 € (350 jäsentä tai enemmän).  

 

3. Hallinto 

 

Hallituksen puheenjohtajana toimi Jussi Liimatainen, varapuheenjohtajana Elizabeth Schauman, sihteerinä 

Anna Ratia, rahastonhoitajana Laura Ruotsalainen ja jäsensihteerinä Mia Vesala. Muut jäsenet olivat Kaisa 

Metteri-Gold, Susanne Moilanen (2.3. asti), Merja Mäntylä-Marjanen (2.3. alkaen), Toni Saira, Tiina Taulos, ja 

Heidi Kärkkäinen.  

 

Hallitus piti vuoden aikana seitsemän kokousta. Kokouksia on järjestetty sekä Zoom-verkkokokouksina että 

lähikokouksina. Hallituksen jäsenet olivat läsnä seuraavasti: Kärkkäinen (6/7), Liimatainen (7/7), Metteri-Gold 

(6/7), Moilanen (1/1), Mäntylä-Marjanen (6/6), Ratia (7/7), Ruotsalainen (7/7), Saira (7/7), Schauman (5/7), 

Taulos (7/7) ja Vesala (5/7). 

 

Yhdistyksen tilintarkastajana on toiminut KHT KTM Timo Virkilä, ja hänen varahenkilönään KHT Jukka Peltola. 

 

Rotujärjestön ulkomuototuomarikoulutuksesta on vastannut toimikunta, jonka puheenjohtajana on toiminut 

Tiina Taulos. Rotumääritelmäasiat ovat hoitaneet Tiina Taulos ja Jussi Liimatainen. 

 

Yhdistyksen sähköisen tiedotteen vastaavana toimittajana on toiminut Jussi Liimatainen. WWW-sivujen uudis-

tusta ja ylläpitoa on tehnyt Laura Ruotsalainen ja yhdistyksen IT-asioita on hoitanut Markku Kelokari. 

 

 

 

 

 

 



4. Yhdistyskokous 

 

Vuosikokous pidettiin 2.3. hotelli Korpilammella. Kokouksessa oli läsnä 22 henkilöä, joilla oli käytössään 20 

henkilöääntä ja 86 yhdistysääntä eli yhteensä 106 ääntä. Hallitukseen valittiin erovuoroisista hallituksen 

jäsenistä Kaisa Metteri-Gold ja Laura Ruotsalainen. Uutena hallitukseen valittiin Merja Mäntylä-Marjanen. 

 

Kokouksessa hyväksyttiin griffoneiden ja löwchenien jalostuksen tavoiteohjelmat (JTO). Lisäksi kokouksessa 

päätettiin tukea jäsenyhdistyksiä max. 5 000 eurolla; tuki maksetaan edellisen vuoden voitollisesta tulok-

sesta.  

 

 

5. Ulkomuototuomarikoulutus 

 

Puollettiin kahta ehdokasta Kennelliiton ulkomuototuomarien peruskurssille. 

 

Järjestetyt rotujen erikoiskoulutukset: 

13.3. saksanpystykorvat koulutus 

15.3. bostoninterrieri ja ranskanbulldoggi 

16.3. japanese chin ja kingcharlesinspanieli 

22.3. kiinanharjakoira 

22.3. venäjäntoy 

17.8. bolognese, coton de tulear, maltankoira 

28.9. koulutus: lhasa apso ja löwchen 

 

Järjestetyt arvostelukoetilaisuudet ja uudet ulkomuototuomarioikeudet: 

23.8. ranskanbulldoggi Tarja Löfman 

24.8. bostoninterrieri Perttu Ståhlberg 

30.8. japanese chin Elina Haapaniemi, Jarmo Hilpinen 

30.8. kingcharlesinspanieli: Tarja Löfman 

20.10. pomeranian: Juha Kares 

 

Vuoden aikana vastaanotettiin 25 (2020: 69) koesuoritusta, joista hyväksyttiin 17 (2020: 48) ja hylättiin 8 

(2020: 21). Suoritusten onnistumisprosentti oli 68 % (2020: 70 %). 

 

 

 



6. Jäsenistölle suunnattu koulutus 

 

Jäsenyhdistyksille järjestettiin JTO koulutus 12.3., paikkana hotelli Korpilampi. Puhujiksi saatiin Kennelliiton 

jalostustieteellisen toimikunnan puheenjohtaja Kirsi Sainio ja ELL Lotta Axelsson. Tilaisuuteen kutsuttiin 

kaksi osallistujaa kustakin jäsenyhdistyksestä. Tilaisuus onnistui hyvin ja sai paljon kiitosta osallistujilta.  

 

Kennelliiton näyttely- ja ulkomuototuomaritoimikunta järjesti koulutuksen: Rotujärjestön oikeudet ja vel-

vollisuudet ulkomuototuomarikoulutuksessa. Tilaisuus oli avoin myös rotuyhdistysten edustajille.  

 

7. Näyttelytoiminta 

 

Yhdistyksen vuotuinen pääerikoisnäyttely pidettiin 14.8. Helsingin Kaivopuistossa. Koiria osallistui yli 700 

koiraa (630 vuonna 2021). Tuomarilistaa oli pitkästä aikaa todella kansainvälinen ja BIS tuomarina toi-

mi Iso-Britannian The Kennel Clubin puheenjohtaja Tony Allcock. 

 

Näyttelytoimikuntaan kuuluivat Elizabeth Schauman (puheenjohtaja), Hans Heikkilä, Heidi Kärkkäinen, 

Lea Kärkkäinen, Leena Luokkala ja  Kaisa Westerlund. Yhdistyksen rahastonhoitaja Laura Ruotsalainen 

toimi myös näyttelyn rahastonhoitajana. Näyttelyn valokuvaajana toimi Meri Fox/ Valomeri.  

 

BIS voittajaksi valittiin lhasa apso Chic Choix Three D Curves, omistaja Sanna Kopola-Hirsimäki. 

8. Tiedotus- ja PR-toiminta 

 

Yhdistyksen sähköinen tiedote Toydogs ilmestyi vuoden aikana kaksi kertaa. 

 

Yhdistyksen verkkosivut toimivat osoitteessa www.toydogs.fi. 

 

Yhdistyksen Facebook-sivusto on saanut kasvavassa määrin käyttäjiä, tällä hetkellä liittyneenä on 1 854 

(2020: 1 678) jäsentä. Lisäksi erikoisnäyttelyllä on ollut oma tapahtumasivustonsa.  

 

Yhdistys on pitänyt yhteyttä jäsenyhdistyksiin yhdistyksen sähköisen lehden ja www-sivujen kautta, sekä 

puheenjohtajan lähettämien sähköpostien muodossa. Tarvittaessa yhteyttä on pidetty myös puhelimitse.  

 

Vuolasvirta-palkittuja kasvattajia vuonna 2022 olivat Erja Nieminen & Eveliina Sinervo (venäjänbolonka, 

Kennel Bounien), Heini Vähä-Ruohola (bolognese, Kennel Crystalrose’s), Leila & Samu Wikström (kiinanhar-

jakoira, Kennel Jamming’s). 

 

9. Edustus Suomen Kennelliitossa ja suhteet liittoon 

 

Rotujärjestön edustajana Kennelliiton valtuustossa on toiminut Jussi Liimatainen, varajäsenenään Elizabeth 

Schauman. Hallituksemme jäsenistä valtuuston jäsenenä toimii myös Tiina Taulos (Suomen Villakoirakerho 

ry). 

 

10. Muu toiminta 

 

Monen vuoden tauon jälkeen järjestettiin yhdistyksenosasto Koiramessujen rotutorille. Päivystysapua saa-

tiin jäsenyhdistyksiltä ja tapahtuma oli onnistunut.  

 

Yhdistyksellä on voimassa LähiTapiolalta hankittu vastuuvakuutus, joka kattaa myös jäsenyhdistysten tilai-

suudet. 



 

 

 

Jäsenyhdistyksiltä pyydettiin kommentteja voimassa olevista rotukohtaisista arvosteluohjeista (RKO) ja 

myös mahdollisista muutostarpeista.  

 

Hyväksyttiin lhasa apsojen, ranskanbulldogien ja yorkshirenterriereiden ulkomuodon jalostustarkastuslo-

make.  

 

Puollettiin ranskanbulldoggien roturisteytyssuunnitelmaa.  

 

Yhdistys käsitteli vuoden aikana 23 kennelnimianomusta, joita kaikkia puollettiin. Lisäksi puollettiin yhtä 

kennelnimen haltijan lisäystä. 

 

SKKY tarkasti kiinanharjakoiran uuden rotumääritelmän suomennoksen. 

 

11. Talous 

 

Yhdistyksen tulos oli 10 344,58 € (10 924,61 € vuonna 202). Taseen arvo nousi 17 567 €:n 

(162 503,14 € vuonna 2021).  Budjetoitua suurempi tulos johtui ennen kaikkea poikkeuksellisen suurista 

kertaluonteisista tuloista. Osinkotuottojen määrä n. 14 000 € oli lähes kaksinkertainen edelliseen vuoteen 

nähden. Myös Kennelliiton avustus (3 370 €) oli poikkeuksellisesti kaksinkertainen, nämä kaksi erää selittä-

vät tuloksen lähes kokonaan. 

 

Säästöjä tuli varsinkin hallituksen kokouskuluista, sen sijaan tuomarikoulutuskulut nousivat merkittävästi, 

koska pitämättä oli paljon koronavuosina peruttuja tilaisuuksia. Edellisen vuoden hyvästä tuloksesta jaettiin 

avustuksina jäsenyhdistyksille 3 000 €. 

 

Kaivopuiston näyttelyn tulos oli tällä kertaa negatiivinen -3 020,35  €. Näyttely on yhdistyksen tärkein ta-

pahtuma ja tärkeä myös imagon kannalta, siksi ilmoittautumismaksut on haluttu pitää matalina, vaikka ne 

eivät enää vastaa kohonneita kuluja.  

 

Vuoden 2022 hyvästä tuloksesta tullaan jakamaan avustuksia jäsenyhdistyksille vuonna 2023. 

 

 

 


